

RCCSE中国核心学术期刊(A)(武大版)·中国核心期刊(遴选)数据库收录
中国学术期刊综合评价数据库统计刊源·中文科技期刊数据库收录

石油科技论坛

OIL FORUM

2019¹
Vol.38 No.1
总第197期

**非常规天然气资源
开发政策困境及对策**

中国能源产业回顾与展望

未来20项勘探开发前沿技术

ISSN 1002-302X



02>

9 771002 302195

中国石化天然气集团有限公司 主管 石油工业出版社有限公司 主办

目次

石油科技论坛
(双月刊 1982年创刊)

2019年 第38卷 第1期

专家论坛

- 1 非常规天然气资源开发政策困境及对策建议

潘继平

发展战略

- 8 2018年中国能源产业回顾及2019年展望

许萍 杨晶

- 20 关于企业战略管理的“十悟”和“六问”

陆如泉

科技管理

- 25 科技项目实施完全项目制管理实践与认识

赵明

- 29 油气田企业管理国家科技重大专项实践与建议

赵容怀 朱海明 覃淋 王峰 张丽萍

- 34 特色射孔技术商业化探索

李妍僖 张丽 聂靖雯 敬代骄

技术创新

- 38 未来10年极具发展潜力的20项油气勘探开发新技术

杨金华 李晓光 孙乃达 张焕芝 邱茂鑫 焦姣 侯亮 张珈铭 郭晓霞 刘知鑫

环球石油

- 49 复苏形势下世界领先石油公司战略选择

余岭 熊靓 林晓红 黄映嘉

- 56 国际油公司勘探区块收购趋势与启示

张宁宁 王青 王建君 李浩武 刘明明

- 63 国际物探巨头退出采集业务原因分析与启示

史子乐 黄艳林 冯永江 郑旭 黄昊璨

- 69 《石油科技论坛》投稿须知

- 70 《石油科技论坛》2019年订阅单

- 封三 《中国石油科技进展丛书(2006—2015年)》推介

- 封四 石油工业出版社有限公司

Expert Viewpoint

- 1** Policy Dilemma of Unconventional Natural Gas Resources Development and Suggestions on Countermeasures

Pan Jiping

Development Strategy

- 8** Review of China's Energy Industry in 2018 and Outlook of 2019

Xu Ping, Yang Jing

- 20** Reflections and Questions on Strategic Management of Enterprises

Lu Ruquan

Technology Management

- 25** Practice and Experience in Implementation of Full Project System Management on Technological Projects

Zhao Ming

- 29** Practice and Suggestions on Oil and Gas Field Enterprises' Management of
National Science and Technology Major Projects

Zhao Ronghuai, Zhu Haiming, Qin Lin, Wang Feng, Zhang Liping

- 34** Research on Commercialization of Characteristic Perforation Technology

Li Yanxi, Zhang Li, Nie Jingwen, Jing Daijiao

Technological Innovation

- 38** Twenty Items of New Technology for Oil and Gas Exploration and Development in Next Decade

Yang Jinhua, Li Xiaoguang, Sun Naida, Zhang Huanzhi, Qiu Maoxin,

Jiao Jiao, Hou Liang, Zhang Jiaming, Guo Xiaoxia, Liu Zhixin

World Oil

- 49** Strategic Options Made by World-leading Oil Companies Against Recovery Situation

Yu Ling, Xiong Liang, Lin Xiaohong, Huang Yingjia

- 56** Reflections on Exploration Block Merger and Acquisition by International Oil Companies

Zhang Ningning, Wang Qing, Wang Jianjun, Li Haowu, Liu Mingming

- 63** Analysis and Reflections of Reasons Why International Geophysical Giants Withdraw from
Acquisition Business

Shi Zile, Huang Yanlin, Feng Yongjiang, Zheng Xu, Huang Haocan